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Referat  

Møte utvalet Rauland høgfjellshotell 30.11.2024 

 
Deltakere: 

Odd Gunnar Vikan, Karl Halvor Skårberg, Herman Tank-Nielsen, Atle Ulgenes, Andre Botnen, 

Bernt Hagtor Augestad, Jan Bekkestad, Anders Eriksrud (vara for Jonas Aakre) og Svein Erik 

Lund (sekretær).  

 

Saker: 
 

Sak 37/24: Nye vedtekter villreinutvalet 

I forkant av styremøtet var utvalet i møte med styrene i HG og FH. HG/FH ga en kort orientering 

om arbeidet med nye vedtekter. Det var enighet om å utvide villreinutvalet fra 8 til 12 

representanter, 6 stk. fra HG og 6 stk. fra FH. Det var enighet om mye, men det gjensto noe  

bl.a. vedr. oppnevning av medlemmer og avstemming / saker på årsmøtet. Målet er å fremme 

et omforent forslag til nye vedtekter innen nyttår for behandling på kommende årsmøte i 

villreinutvalet. Det synes å være enighet om at endringer som følge av nye vedtekter skal 

evalueres ved utgangen av denne valgperioden. 

 

Ved skifte av utvalgsmedlemmer (hvert 4. år) er det etablert en praksis i utvalet der påtroppende 

medlemmer i utvalet deltar på styremøter med talerett men uten stemmerett, i perioden frem til 

de et formelt valgt på årsmøtet. Det er ønskelig at tilsvarende gjøres nå ved enighet om å utvide 

fra 8 til 12 styremedlemmer. Dette innebærer at HG / FH velger fire ekstra medlemmer som 

kan delta på styremøtene i utvalet fra og med januar 2025. 

 

Villreinutvalet ga innspill om at villreinutvalets medlemmer må være selvstendige til å utføre 

sitt oppdrag innenfor det mandat utvalet er gitt. Dette uavhengig av de organisasjoner de er 

valgt fra. Dvs. at de ikke er bundet av vedtak ol. fra sitt lokale fjellstyre eller lokallag av HG, 

men skal søke å finne gode løsninger for villreinen og hele villreinområdet. Lokale innspill og 

synspunkter skal selvsagt bringes inn i utvalet. 

 

Villreinutvalet tar orienteringen til etterretning og avventer endelig forslag.  

 

Sak 38/24: Jakta 2024 

Sekretæren gikk gjennom fellingsresultat og orienterte om prøveinnsamling mm. Totalt 403 dyr 

ble felt i jakta noe som betegnes som meget bra. Det var i år en stor bedring i rapportering av 

felte dyr på hjorteviltregisteret, inkludert bedre rapportering av veide vekter og innlevering av 

kjever. Innlevering av cwd prøver vær svært god, med innlevert prøver fra 98% av alle felte 

voksne dyr. Presentasjon for fremvisning på høstmøtet ble gjennomgått. Fra 1 av 5 dyr manglet 

imidlertid lymfeprøver og en del dyr er ikke registrert med merkelappnummer i 

hjorteviltregisteret. Dette siste kan bedres med ytterligere info og innføring av nytt kontrollkort 

som ble utarbeidet i 2024. Merkelappnummer og kontrollkortnummer er der det samme og 

     



 

 

prøvelapper er inkludert i kontrollkortet. Villreinutvalet følger opp arbeidet som ble igangsatt i 

vår for innføring av nytt kontrollkort og endring av de data som ønskes registrert i 

hjorteviltregisteret.  Det er ønskelig at det i hjorteviltregisteret gis tilbakemelding til jegerne på 

om innleverte prøver var av god nok kvalitet eller ikke. Det rettes en henvendelse om dette til 

Naturdata, Veterinærinstituttet og Miljødirektoratet. 

 

Sak 39/24: Deltakelse forskningsprosjekt 

Det ble ikke tid til å behandle denne saken. 

Villreinutvalet har tidligere vedtatt å delta i NFR-prosjekt knyttet til cwd. Villreinutvalet vil 

delta i modellering av hvordan balansere hensynet til høsting / bestandsforvaltning v.a.v. 

håndtering av cwd. Bestandsanalyser og beregning av sannsynlighet for fravær av cwd ol. 

Prosjekt er godkjent og finansiert med oppstart 2025 og avsluttet i 2027. Villreinutvalets 

sekretær deltar i prosjektet innenfor økonomisk ramme på kr. 100.000,-. Det ble ikke tid til å 

gå gjennom denne saken. 

 

Sak 40/24: Bestandsvurderinger NINA 

Veterinærinstituttet har i vår og høst etter henvendelse fra villreinutvalet foretatt relevante 

beregninger knyttet til cwd. Dette er svært nyttig for forvaltningen, men et viktig premiss for 

beregningene er bestandsvurderingene som legges til grunn. Veterinærinstituttet henviser til 

gjennomførte tellinger og NINA sin bestandsmodell (villreinutvalet har ikke tilgang til denne) 

når det gjelder bestandstall. Det er nå stort avvik mellom villreinutvalets bestandsvurderinger 

som ligger til grunn for kvotevedtak og de bestandstall som Veterinærinstituttet benytter i sine 

beregninger. Dette er svært uheldig og det er behov for dialog om dette. Det anbefales derfor at 

villreinutvalet ber om et møte med NINA, Veterinærinstituttet og Miljødirektoratet for drøfting 

av problemstillingen. Forvaltningen er ikke tjent med en «ny og unødvendig» strid om 

bestandstall knyttet til håndtering av skrantesyke. 

 

Sak 41/24: Eventuelt 

Det ble ikke tid til å drøfte saker under eventuelt. 

 

 

Rødberg, 03.12.2024 

 

Svein Erik Lund 

 


